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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

1. juli 2009

Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 78 af 26. juni 
2009 (Aktstykke nr. 180, § 7).

Spørgsmål:
Mener ministeren i forlængelse af sit svar på spørgsmål nr. 41 ikke, at man bør 
være sikker på, en garanti er overholdt når man udsteder en sådan til befolknin-
gen? Vil ministeren undersøge, om plejeboliggarantien rent faktisk er overholdt? 

Svar:
Indenrigs- og socialministeren har oplyst følgende: 

”Plejeboliggarantien er vedtaget ved lov, og jeg forventer naturligvis, at kommu-
nerne lever op til lovens krav om at opfylde plejeboliggarantien. Som oplyst i mit 
svar på spørgsmål 41, trådte plejeboliggarantien i kraft den 1. januar 2009. Inden-
rigs- og Socialministeriet har ikke oplysninger om, at der skulle være problemer 
med at opfylde plejeboliggarantien. 

Der er iværksat en årlig opfølgning, hvor kommunerne skal indberette den gen-
nemsnitlige ventetid på en plejebolig eller en plejehjemsplads til Danmarks Stati-
stik. Tallene for 2009 vil blive offentliggjort af Danmarks Statistik i 2010. 

Til belysning af, om plejeboliggarantien overholdes, vil Danmarks Statistik således 
fremover årligt offentliggøre tallene over de gennemsnitlige ventetider på en ple-
jebolig eller en plejehjemsplads det forrige år fordelt på landets kommuner.”

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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